
 

 

Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Košice – Nad  jazerom 

 

 

Z á p i s n i c a 

 

z 20. riadneho zasadnutia Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti  Košice – Nad jazerom 

dňa 15. decembra 2021 

 

 

 

Prítomní: Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová- starostka mestskej časti 

 JUDr. Martin Petruško – prednosta miestneho úradu 

                                    Mgr. Bernard Berberich – zástupca starostky         

   PhDr. Patrik Géci – kontrolór 

Prítomní poslanci:    JUDr. Roman Frnčo, Mgr. M. Seman, Ing. N. Borovský,  

Z. Dlhá, Mgr. S. Hricková, MVDr., Mgr. A. Jenčová                          

Mgr. A. Gajdošová, PhDr. Róbert Schwarcz, Bc. M. Belohorský 

Mgr. P. Slivka 

 

Ďalší prítomní: JUDr. Alena Olejárová – vedúca oddelenia kancelárie starostu  

                                   Mgr. Ivica Krausová –  vedúca oddelenia vnútornej správy 

   Ing. Marta Majtanová – vedúca ekonomického oddelenia 

Ing. Milan Derfiňák – vedúci oddelenia výstavby a investičnej činnosti 

Ing. Ildikó Szegedyová – vedúca oddelenia kultúry, športu a marketingu 

Ing. Miroslav Fajčík – veliteľ MP Košice – Nad jazerom 

    

    

 

                                                     

K bodu č. 1/ Otvorenie zasadnutia 

 

 

 Starostka otvorila 20. riadne zasadnutie Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Košice – Nad 

jazerom, ktoré bolo v zmysle platnej legislatívy a článku 4 ods. 2 Rokovacieho poriadku Miestneho 

zastupiteľstva Mestskej časti Košice – Nad jazerom riadne a včas zvolané. Všetkých prítomných 

poslancov aj zamestnancov miestneho úradu na zasadnutí miestneho zastupiteľstva privítala. 

Starostka privítala zástupcu mestskej polície p. Ing. M. Fajčíka, veliteľa Mestskej polície v Košiciach 

– stanica Nad jazerom. Zástupca štátnej polície pplk. M. Gancarčik, riaditeľ Obvodného oddelenia 

PZ Košice – Nad jazerom svoju neúčasť ospravedlnil. Starostka skonštatovala, že z celkového počtu 

zvolených poslancov 13 bolo prítomných 11, takže toto zasadnutie bolo uznášaniaschopné. Svoju 

neúčasť ospravedlnila poslankyňa MUDr. R. Lenártová, PhD. a poslanec Ing. Jozef Skonc.  

 

 K bodu č. 2/ Schválenie programu zasadnutia 

 

 Program riadneho zasadnutia bol oznámený písomne. Starostka vyzvala prítomných 

poslancov, aby hlasovali o predloženom programe. V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných 

poslancov žiadne dotazy ani pripomienky.  

 

 (Hlasovanie č. 1: z prít. 11 za 11) 
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K bodu č. 3/ Určenie zapisovateľky, overovateľov zápisnice a voľba návrhovej komisie 

 

Starostka určila za zapisovateľku pani Zuzanu Kalafúsovú a za overovateľov zápisnice 

poslanca R. Frnča a poslanca P. Slivku. Do návrhovej komisie boli zvolený p. R. Schwarcz a R. 

Frnčo. 

 

 (Hlasovanie č. 2 z prít. 11 za 11) 

 

Starostka prítomným poslancom oznámila, že, že bude mierne pozmenené poradie 

jednotlivých bodov, nakoľko je po ťažkej operácii a keby bolo zasadnutie časovo náročnejšie, vedenie 

časti zastupiteľstva prevezme zástupca starostky B. Berberich. Bod rozpočtu bude prerokovaný ako 

prvý a aj z dôvodu, že jedna z poslankýň nahlásila rodinný problém a zrejme bude musieť opustiť 

dnešné zasadnutie skôr. 

 

 

 K bodu č. 4/  Informatívna správa o činnosti Obvodného oddelenia PZ Košice – Jazero 

a Mestskej polície v Košiciach – stanice Nad jazerom. 

  Starostka poprosila zástupcu mestskej polície p. Miroslava Fajčíka, veliteľa Mestskej polície 

v Košiciach – stanica Nad jazerom o prednesenie informatívnej správy za posledné obdobie.  

P. Fajčík povedal prítomným, že čo sa dialo v období septembra do novembra 2021. Povedal, že 

celkovo kontrolovali čistotu neprispôsobivých občanov na verejných priestranstvách, dodržiavanie 

protipandemických opatrení aj zákaz fajčenia na verejných priestranstvách. Tak isto riešenie zákazu 

státia motorových vozidiel na nie na to určených miestach. Prebiehali kontroly detských ihrísk 

a taktiež školských areálov. Celkovo za toto obdobie bolo zaznamenaných 1086 priestupkov.  

 Ako príklad činnosti uviedol, že bolo vykonaných 40 preventívno – bezpečnostných akcií a strážení, 

taktiež bolo vykonaných 40 bezpečnostných akcií na dodržiavanie protipandemických opatrení, 35 x 

bola vykonaná kontrola zákazu státia vozidiel nad 5 metrov a 13 x bola vykonaná kontrola chovu 

psov, 5 x kontrola dodržiavania zákazu fajčenia na verejných priestranstvách. V počte 67 x bolo 

taktiež zabezpečená kontrola prechodov v pred školskými zariadeniach. Bolo nahlásených 86 

protiprávnych konaní, ktoré nahlásili občania a taktiež rušenia nočného kľudu. Tak isto bola 

poskytovaná súčinnosť pri návšteve nelegálnej osady Lubina a taktiež pre Dopravný podnik 

a asistencia pri prevoze agresívnej osoby. Bola privolaná asanačná služba a taktiež bolo nájdených 

11 opustených zvierat.  

Starostka poďakovala zástupcovi mestskej polície M. Fajčíkovi za celoročnú spoluprácu 

a dodala, že sa teší aj na ďalšiu v budúcom roku 2022. V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných 

žiadne dotazy ani požiadavky. Následne vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – 

uznesenie č. 176 

 

(hlasovanie č. 3 z prít. 11 za 11) 
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K bodu č. 5/ slovo pre verejnosť 

 

Starostka povedala, že tento bod sa v čase krízovej situácie a núdzového stavu riadi v súlade 

s platnými epidemiologickými opatreniami a preto nie je možné ho teraz realizovať. 

 

K bodu č. 6/ Správa o činnosti starostky mestskej časti 

(nasleduje priama reč starostky) 

Počas celého roka sme mali na pamäti najmladších obyvateľov sídliska. Okrem pravidelných 

opráv a úprav detských ihrísk sa nám podarilo odovzdať do užívania detské ihrisko Žihadielko. 

Zmenou alebo opravami prešli miesta hier na Bukoveckej a Meteorovej ulici, na Gagarinovom 

námestí, na Irkutskej – Levočskej ulici, Raketovej a Jenisejskej ulici a v septembri pribudlo 

zrevitalizované ihrisko na Poludníkovej ulici. Pri starších deťoch a dospelých sme pozornosť 

sústredili na montáž stolov na stolný tenis a zriaďovanie fit parkov. Ten najnovší sme odovzdali 

začiatkom októbra na Baltickej ulici. Mestská časť sa snažila plniť vaše požiadavky o osadenie 

lavičiek. Podarilo sa ich rozmiestniť po sídlisku 100.  

Správa mestskej zelene sa postarala počas roka o štyri kosby. S príchodom priaznivejších 

jarných dní sa mesto Košice pustilo do opráv chodníkov, ktoré nestihlo dokončiť v minulom roku. 

Mestská časť sa zase sústredila na chodníky a schodište vo svojej správe. Išlo predovšetkým o 

dlažobné chodníky za Materskou školou na Dneperskej a Meteorovej ulici, chodník na Jenisejskej a 

schodisko na Bukoveckej ulici. Dôraz sme dávali aj na verejné osvetlenie. V súčasnosti máme 

spracovaný projekt na doplnenie osvetlenia na Dneperskej ulici pri materskej škole, na priechode na 

Levočskej ulici č. 4, medzi poštou a MHD a aj na niekoľkých ďalších úsekoch.  

 Starostka informovala, že sa pripravuje projekt osvetlenia chodníkov medzi Meteorovou, 

Galaktickou ulicou a otočkou električiek. Magistrát mesta Košice sme požiadali o výmenu svietidiel 

na Bukoveckej, Galaktickej, Dneperskej a Čiernomorskej ulici a rozsvietenie cyklochodníka 

Eurovelo 11. Vynovili sme miesto predaja ovocia, zeleniny a kvetov Ždiar, ktorý je pripojený na 

mestský kamerový systém. Neúnosný stav s dodávkami a nákladnými autami začala mestská časť 

riešiť investovaním do dopravného značenia, ktoré tieto vozidlá vytlačilo z vnútro - blokových 

priestorov. Spolu s Mestskou políciou pripravujeme posilnenie mestského kamerového systému, aby 

aj odľahlejšie parkoviská a miesta boli monitorované. Po lete sme zazimovali „pitníky“, plávajúcu 

fontánu na vode v rekreačnej lokalite, aj fontánu na Poludníkovej ulici.  

Starostka ďalej podotkla, že po sídlisku sa rozmohla nebezpečná „hra“ kedy miznú poklopy z 

kanálov. Mestská časť sa v záujme bezpečnosti pustila do výroby betónových, ktorými nahrádza 

kovové. Po celý rok patrila veľká pozornosť čistote a poriadku na sídlisku – najmä pri nadrozmernom 

odpade - ktorý obyvatelia neraz položia ku klasickým nádobám na komunálny odpad. Na nepotrebné 

zariadenia a vybavenia bytov sú pritom určené veľkokapacitné kontajnery rozmiestňované po sídlisku 

alebo zberný dvor, ktorý tiež máme v mestskej časti.  
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Prvý októbrový deň zohráva veľkú úlohu v živote Jazera, pretože sa oficiálne začala rekonštrukcia 

Slaneckej cesty a na tlačovom brífingu sme privítali okrem zástupcov vedenia mesta aj 

podpredsedníčku vlády pani Veroniku Remišovú.  

V oblasti spoločenských, kultúrnych a športových aktivít by som rada pripomenula, že od 15. februára 

do 31. marca tohto roku žilo Slovensko, aj naša mestská časť, sčítaním obyvateľov, domov a bytov.  

Sviatok MDŽ sme spojili so Srdcom pre mamu zaveseným v parčíku pri úrade. Zaviedli sme 

„požičovňu“ kníh v prírode formou Knižnej búdky umiestnenej v lesoparku.  

Ďalej povedala, že sa nezabudlo na Deň detí, kedy po sídlisku oslavujúce deti pozdravili a 

drobnosťami potešili maskoti. Prišiel k nám Rozprávkový expres, ktorý vypravilo Združenie Feman, 

a priniesol zábavné popoludnie. Významné úspechy doma i v zahraničí dosiahli vodní lyžiari z Klubu 

vodného lyžovania Trixen. 

 V septembri naša republika i samotné Košice zažili naozaj výnimočné dni. Mesto navštívil Svätý 

Otec František, ktorý sa na Luníku IX aj na štadióne Lokomotíva prihovoril veriacim. V živote 

katolíckej cirkvi, aj v našom, to bola udalosť, ktorá sa len tak nezopakuje. Mali sme tu aj športovca 

Sagana, keďže Košice boli miestom štartu prvej etapy cyklistických pretekov okolo Slovenska.  

Mestská časť dostala Plaketu primátora za angažovanosť v pomoci mestu Košice a jeho obyvateľom 

počas druhej vlny pandémie COVID-19. Oceňovala aj naša mestská časť. Šesť jednotlivcov a dva 

kolektívy prevzali jazerské ceny. Slová vďaky odzneli aj na adresu dobrovoľníkov, ktorí sa najmä v 

začiatkoch prepuknutia pandémie ochotne pustili do šitia rúšok. Nezabudlo sa ani na dámy a jedného 

pána, ktorí pracovali v „MOM-ke“ na miestnom úrade.  

Posledné mesiace v roku patrili aj príprave a plánovaniu programového rozpočtu mestskej časti na 

roky 2022 a 2023-2024.  

Na záver starostka všetkým poďakovala za pozornosť. V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných 

žiadne dotazy ani požiadavky. Následne vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – 

uznesenie č. 177 

 

(hlasovanie č. 4 z prít. 11 za 11) 

  

K bodu. č. 7/ Návrh programového rozpočtu Mestskej časti Košice – Nad jazerom na 

rok 2022 a na roky 2023 – 2024 

 

 Materiál  je zverejnený na webovej stránke mestskej časti a na úradnej tabuli. Bol prerokovaný 

v miestnej rade a v komisiách. 

Základnými východiskami pre zostavenie rozpočtu na rok 2022  a stanovenie priorít pre oblasť 

bežného aj kapitálového rozpočtu okrem právnych noriem boli vývoj ekonomickej a epidemickej 

situácie v Slovenskej republike v súvislosti so šírením pandémie  COVID - 19  a  
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s prijatými opatreniami vlády SR a Úradu verejného zdravotníctva. Prognózy ekonomického vývoja 

SR v nasledujúcom období s  vplyvmi  do oblasti tvorby zdrojov najmä príjmov z podielových daní 

a transferov od Mesta Košice. 

Programový rozpočet Mestskej časti Košice - Nad jazerom na roky 2022 - 2024 je základným 

nástrojom finančného hospodárenia mestskej časti. Je zostavený na obdobie troch rozpočtových 

rokov, pričom záväznými ukazovateľmi rozpočtu sú iba rozpočtované príjmy a rozpočtované 

výdavky rozpočtového roku 2022. 

Starostka ďalej uviedla, že väčšina aktivít, ktoré si mestská časť nastavila na nadchádzajúci rok 

„kopíruje“ predchádzajúce roky. Starostka vymenovala najdôležitejšie aktivity mestskej časti v roku 

2022, medzi ktoré patria: 

1. Čistota a poriadok na sídlisku a v rekreačnej lokalite Jazero 

2. Nákup mobiliáru a to najmä parkových košov a lavičiek, externých stolno – tenisových stolov, 

pribudnú toalety pre psov, na ktoré mali požiadavku občania mestskej časti. Starostka doplnila, že 

časť aktivít bude presunutých z roku 2021 do roku 2022, pretože mestská časť musela čakať na 

rozhodnutia, ktoré nemali štandardný časový limit a ovplyvnili realizáciu investičnej činnosti. 

3. Projektová dokumentácia na športový park a revitalizácia detského ihriska na ulici Amurská a na 

ulici Baltická, rekonštrukcia detského ihriska Radka v Rekreačnej lokalite Jazero. V mestskej časti 

ostane ešte nezrekonštruované ihrisko na Azovskej ulici a Donskej ulici, kde by rekonštrukciu mala 

zrealizovať Správa mestskej zelene. Starostka dodala, že v budúcom roku by sa mohol dokončiť 

osemročný proces revitalizácie detských ihrísk v mestskej časti. 

4. Príprava územia pre Zelené športovo – oddychové zóny, kde bude prebiehať výzva, do ktorej sa 

mohli mestá a obce zapojiť. Mestská časť vyhrala projekt výstavby detského ihriska „Žihadielko“, 

takže opäť bude mať záujem sa do podobnej výzvy zapojiť. 

5.Rekonštrukcia multifunkčného ihriska v rekreačnej lokalite Jazero 

6. Projektová dokumentácia verejného osvetlenia chodníkov na Galaktickej a Meteorovej ulici 

7. Verejné osvetlenie chodníkov na ulici Ždiarska – Trhovisko Rovníková 

8. Verejné osvetlenie chodníkov na Dneperskej a Levočskej ulici 

9. Riešenie statickej dopravy – parkovisko na Ladožskej a Jenisejskej ulici 

10. Projektová dokumentácia – Výstavba uzamykateľného kontajneroviska na ulici Ždiarska, kde 

mestská časť čakala na kladné stanovisko od Mesta Košice, aby mohla tento projekt zrealizovať. Na 

tejto ulici obyvatelia sa vyslovene dožadovali uzamykateľného kontajneroviska, nakoľko je tam stále 

najväčší neporiadok 

11. Výstavba polopodzemného kontajneroviska na ulici Stálicová 

12. Architektonická štúdia chodníkov v Rekreačnej lokalite Jazero 

13. Plávajúca fontána na jazero 
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14. Rekonštrukcia južného schodiska OC Branisko, dodala, že schody sú v dezolátnom stave a 

rekonštrukcia je nevyhnutná. 

15. Nákup elektrickej brány do dvora OC Branisko, nákup nadstavby na viacúčelový zametací stroj, 

nákup prívesného vozíka sklápača, minibagra a klimatizačného zariadenia na MÚ. Starostka dodala, 

že zariadenie bude efektívne využité a je potrebné na sídlisku, tak ako nám prinieslo veľký prospech 

autíčko na zimnú údržbu 

Klimatizáciu budú mať nainštalovanú kancelárie, ktorým ešte chýba. V rámci globálneho 

otepľovania sú v lete vysoké teploty a zamestanci, ktorí nemajú klimatizáciu, kvôli tomu musia mať 

upravenú pracovnú dobu a je to potrebná položka. 

16. Realizácia projektov participatívneho rozpočtu. Kde sa jedná aj o zapojenie verejnosti 

17. Spoluúčasť na projektoch financovaných z externých zdrojov 

18. Spolupráca s Mestom Košice a Masarykovou univerzitou v Brne na riešení problému siníc 

v jazere. V tejto spolupráci sa bude naďalej pokračovať. Plánuje sa aj proces „odbahnenia“, ktorý by 

sa mal realizovať pod záštitou Mesta Košice a v spolupráci s Trixenom. Zároveň sa rieši štúdia 

rekonštrukcie celého toho územia. Toto je zahrnuté v športovej infraštruktúre Mesta Košice 

19. Formou poskytnutia dotácii podpora verejnoprospešných aktivít v mestskej časti. Subjekty môžu 

do 31.1. 2022 podať žiadosť o dotáciu  

20. Podpora činnosti Denného centra pre seniorov podľa vývoja epidemiologickej situácie. V roku 

2021 bolo viac zatvorené ako otvorené, keďže najohrozenejšou skupinou sú práce seniori. Starostka 

povedala, že začiatkom októbra si skupina seniorov „doniesla“ z Piešťan Covid – 19, kde následne 

bol predseda hospitalizovaný v nemocnici a pani Mária Kandrová dokonca na COVID – 19 zomrela. 

21. Zabezpečenie stravovania a poskytnutie príspevku na stravovanie seniorov 

22. Poskytovanie jednorázových dávok občanom a rodinám v hmotnej núdzi 

23. Aktivácia dlhodobo nezamestnaných občanov formou rôznych druhov programov v spolupráci 

s Úradom práce, sociálnych vecí a rodiny SR, podľa vývoja epidemiologickej situácie 

24. Realizácia kultúrno – spoločenských a športových aktivít v mestskej časti podľa vývoja 

epidemiologickej situácie. Boli plánované Vianočné trhy, ktoré sa museli z dôvodu zlej 

epidemiologickej situácie zrušiť a tak isto boli zrušené aj Vianoce Mesta Košice. V rámci možností 

a potreby sa kultúrne aktivity zmenili na „covidové“ aktivity, kedy sa šili rúška, rozdávali respirátory, 

vitamíny a testovalo sa. V súčasnej situácii sa každý pondelok testujú zamestnanci miestneho úradu. 

25. Duálne vzdelávanie podľa vývoja epidemiologickej situácie v spolupráci s Obchodnou 

akadémiou Polárna č. 1, ktorá je v súčasnosti top lídrom v oblasti duálneho vzdelávania. 
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Starostka dodala, že v tabuľkách je rozpísané o ktoré rozpočtované položky sa jedná. Kapitálové 

výdavky na rok 2022 sú rozpočtované  vo výške 412 700 € a sú o sumu 191 400 € vyššie ako rozpočet 

kapitálových výdavkov na rok 2021, z toho projekty v objeme 152 000 € predstavujú aktivity 

nezrealizované v roku 2021 z dôvodu zdĺhavých procesov dotknutých orgánov vrátane mesta Košice,  

pri územných a stavebných konaniach zapríčinených aj následkami  pandémie ochorenia COVID-19 

a  sú presunuté do roku 2022.  

Predpokladaný stav finančných prostriedkov na bankových účtoch mestskej časti  k 31. 12. 2021 je  

575 000 €.  

Bežné príjmy  na rok 2022 sú rozpočtované v sume 1 383 030 € a sú vyššie o  sumu  9 663 €  oproti  

schválenému rozpočtu rok 2021. Kapitálové príjmy na rok 2022 sú rozpočtované v sume 40 001 €  

a sú nižšie o sumu 10 000 € oproti chválenému rozpočtu roku 2021. Príjmové finančné operácie v 

celkovej čiastke 382 035 € predstavujú prevod a čerpanie  fondu hospodárskeho a  sociálneho   

rozvoja na kapitálové  výdavky v sume 372 700 € na spolufinancovanie rozpočtovaných kapitálových 

výdavkov mestskej časti a čiastka 9 335 € predstavuje vrátku transferu zo štátneho rozpočtu z roku 

2021 na výdavky projektu Sčítania obyvateľov 2021. 

Bežné výdavky rozpočtu roku 2022 vo výške 1 371 654 € zabezpečujú plnenie základných 

samosprávnych úloh Mestskej časti Košice - Nad jazerom. Sú o sumu 9 942 € vyššie ako rozpočet 

bežných výdavkov na rok 2021.   

Kapitálové výdavky na rok 2022 sú rozpočtované  vo výške 412 700 € a sú o sumu 191 400 € vyššie 

ako rozpočet kapitálových výdavkov na rok 2021, z toho projekty v objeme 152 000 € predstavujú 

aktivity nezrealizované v roku 2021 z dôvodu zdĺhavých procesov dotknutých orgánov (vrátane 

mesta Košice)  pri územných a stavebných konaniach zapríčinených aj následkami  pandémie 

ochorenia COVID-19 a  sú presunuté do roku 2022.  

Bežný rozpočet programového rozpočtu Mestskej časti Košice - Nad jazerom na rok 2022 je  v súlade 

so zákonom zostavený ako prebytkový vo výške  +11 376 €. Kapitálový rozpočet je schodkový z 

dôvodu realizácie investičných projektov a  schodok vo výške: - 372 699 € je krytý zdrojmi 

z peňažného fondu. Starostka na záver zopakovala, že stav finančných prostriedkov na bankových 

účtoch mestskej časti k 31.12. 2021 je 575 000 €.  

Starostka spomenula, že od budúceho roka 2022 majú byť navýšené finančné prostriedky o sumu 

1,20 €, čo je vzhľadom k miere inflácie žalostne málo, pretože napríklad daň z príjmu fyzických osôb 

bude o cca 12 miliónov viac a daň z nehnuteľností je tiež približne rozpočtovaná o 12 miliónov  viac 

oproti roku 2019. Mesto svoje miliónové investície zrealizuje, ale bežný občan má život na svojom 

sídlisku. Ďalej je navrhované, aby financovanie projektu - Riešenie statickej dopravy na Ladožskej 

a Jenisejskej ulici v sume 71 789 € bolo zabezpečené zdrojmi z podielu na miestnom poplatku za 

rozvoj za rok 2020. Starostka ešte doplnila, že pokiaľ sa vyskytne niečo dôležité samozrejme sa to dá 

prejednať na ďalšom zastupiteľstve a následne sa to zakomponuje do rozpočtu a ten sa upraví. 

Podotkla, že stále „treba mať na pamäti“, že tých aktivít má mestská časť veľa a dobiehajú sa aj 

aktivity, ktoré sa ešte nestihli zrealizovať, plus nasleduje náročný rok, pretože bude prebiehať viacero 

volieb. Dodala ešte, že v čase tejto pandémie sa COVID - 19 nevyhol ani miestnemu úradu a niektorí 

zamestnanci na COVID – 19 aj ochoreli, aj  napriek dodržaním všetkých hygienických opatrení. 

Povedala, že napriek pandémii miestny úrad funguje bez redukcie úradných  hodín a občan je vždy  
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so svojou požiadavkou vybavený. V rámci ochrany zdravia proti vírusu COVID – 19 od cca od 

októbra 2021 sa občania vybavujú cez okienko, aby sa predišlo prípadnému šíreniu vírusu. Je 

potrebné chrániť zdravie občanov, ako aj rovnako zdravie pracovníkov miestneho úradu. Starostka 

doplnila, že k nám nechodia len občania z našej mestskej časti, ale aj občania z iných mestských častí. 

Čo sa týka overovania podpisov, keďže momentálne napríklad v mestskej časti Košice – Krásna, 

Barca, či Košice – Juh momentálne neoverujú vôbec. U nás miestny úrad funguje neobmedzene, 

akurát sa občania, ako už spomenula vybavujú cez okienku úradu. Počas štátom zavedeného 

„lockdownu“ bol zavedený 2 týždňový systém, kedy sa zamestnanci „prestriedali“ na „home office“ 

a navzájom zastúpili, aby sa predišlo prípadnému šíreniu vírusu. Naďalej miestny úrad funguje v 

„starom“ režime. Starostka otvorila k tomu bodu rozpravu.  

V rámci rozpravy sa o slovo prihlásila poslankyňa A. Jenčová. Poslankyňa na úvod povedala, že musí 

skonštatovať, že rozpočet na rok je „veľkorysý“ aj čo sa týka príjmov a aj výdavkov. Myslí si, že by 

sa mohlo postupovať „úspornejšie“ nakoľko mestskú časť čaká rekonštrukcia OC Čingov a nezostane 

„veľká rezerva“. Mrzí ju, že 50 000 € už neboli splátky úveru za budovu a „neprejavilo sa to“. Chcela 

sa opýtať na investíciu do plávajúcej fontány, či má taký výrazný efekt na kvalitu vody jej hodnoty, 

ktorá je 16 000 €, plus náklady na elektrinu, najmä keď cca 100 000 € bolo investovaných do čistenia 

vodnej plochy jazera. Ďalej ju zaujímalo, prečo sa kosenie robí „dodávateľsky“. Za ďalšie, prečo 

mestská časť zabezpečuje zametanie ulíc, keď túto prácu má zabezpečiť firma Kosit. Dodala však, že 

pozitívne hodnotí, že mestská časť sa tak stará o čistotu, ale Kosit za to „berie z Mesta Košice 

peniaze“ a opýtala sa, či to mestskej časti „niekto zaplatí“ a či Kosit, to zaplatí, že ho „suplujeme“ 

a kto zaplatí daného zamestnanca, ktorý túto prácu vykoná. Ako ďalšie poslankyňa spomenula 9000 

€ ako podporu informačných systémov a 10 000 € na Kyberbezpečnosť povedala, že sa jej zdá veľa. 

Ďalší dotaz bol ku klubu dôchodcov, kde je na materiál v rozpočte uvedených 12 000 € o aký materiál 

sa jedná. Požiadala len o stručné odpovede a dodala, že nežiada pozmeňovací návrh a bude hlasovať 

za schválenie navrhnutého rozpočtu.  

Starostka poslankyni odpovedala, že najlepšie sa dá „zmenežovať“ a rýchlejšie vykonať kosbu na 

sídlisku dodávateľsky, pretože majú iné techniky kosby, rôzne špeciálne školenia a je to rýchlejšie 

sprocesované. Dodala, že s našou technikou a kosačkou by pri ploche 50 000 metrov štvorcových 

trvala jedna kosba zhruba mesiac. Kapacitne to nie je možné. Starostka ďalej vysvetlila, že mestská 

časť je vlastníkom množstva pozemkov, jedná sa o plochy, ktoré sú najmä v správe mestskej časti. 

Operatíva je o tom, aby sme na kosbu nečakali 3 - 4 dni, ale aby sa mohlo jednať hneď a Kosit to 

„dočistí“ . Mestska časť ako vlastník  má „svoje povinnosti“. Dodala, že strojové čistenie prináša 

najväčší efekt. 

Starostka ďalej odpovedala na otázku, týkajúcu sa  Klubu dôchodcov. V položke je zahrnutá 

napríklad výmena kobercov, nákup nových stoličiek, ktoré už boli rozpadnuté, jedná sa o veci 

denného využívania.  

Ďalej zodpovedala otázku Kyberbezpečnosti. Starostka poslankyni vysvetlila, že sú dané zákony 

a predpisy, ktoré mestá a obce musia splniť zo zákona a je na to určená legislatíva. Mestská časť 

v súčasnosti vysúťažila Kybermanažéra, ktorý zhodnocuje celé prostredie.  Je ešte potrebné vysúťažiť 

audítora a toto sú všetko zákonné povinnosti. Dodala, že mestská časť sa s tým „ešte vie 

vysporiadať“, ale malé mestá a obce budú mať „problém“. Tieto náležitosti musia byť splnené, ako 

sa neskôr vysporiadavať s pokutou. Celkovo finančné prostriedku sú vkladané do rozvoja mestskej  
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časti. Podotkla, že napríklad mestská časť už ma zrekonštruované takmer všetky detské ihriská, čo sú 

veľmi vysoké položky, čo sa nákladov týka. Starostka ďalej povedala,  že sú mestské časti, ktoré si 

musia brať úvery na prevádzkové náklady. Dodala, že sme výnimočná mestská časť, ktorá má svoj 

majetok o ktorý sa treba starať, ako napr. bude prebiehať nutná rekonštrukcia OC Čingov, tak isto, je 

potrebná rekonštrukcia schodov v OC Branisko.  

Ako ďalšia sa o slovo prihlásila poslankyňa S. Hricková, ktorá povedala, že rozpočet je prehľadný, 

ale pri položke – Jednorázové dávky sa „jej zdá“, že suma 6 000 € je v momentálnej pandemickej 

situácii nepostačujúca a či by sa finančné prostriedky z nejakých nezrealizovaných aktivít nedali 

presunúť na túto položku, aby mestská časť vedel podporiť rodiny, ktoré sa dostali do hmotnej núdze. 

Následne jej na dotaz odpovedala starostka, že suma je vypočítaná z počtu žiadostí, ktoré ako mestská 

časť evidujeme. Tiež musíme brať v úvahu oprávnenosť žiadostí, kde každá musí spĺňať legislatívne 

podmienky a predpisy. Dodala, že túto položku a vybavovanie má na starosti vedúca Oddelenia 

vnútornej správy Mgr. Krausová a v rozpočte je 10 000 € a ešte 1 700 € je nedočerpaných, ako aj 

potvrdila I. Krausová. Starostka skonštatovala, že nie je potrebné túto položku v rozpočte navyšovať, 

keďže finančné prostriedky ani nie sú „dočerpané“. Dodala, že keby náhodou došlo k nejakej 

konkrétnej udalosti, či tragédii mimo pandémie Covid - 19, ako je napríklad požiar, či iné nešťastie, 

tak vždy vieme zvolať mimoriadne zastupiteľstvo a poslanci sa vedia dohodnúť na konkrétnej sume,  

pomoci. Napríklad minulý rok sa konalo mimoriadne miestne zastupiteľstvo pri tragédii výbuchu 

plynu v bytovke v meste Prešov a spolu s poslancami sa odsúhlasila suma 5 000 € ako pomoc 

obyvateľom pri tejto tragédii. Dodala, že naša mestská časť je pripravená pomôcť obyvateľovi, či 

rodine, ktorých takáto tragédia postihne. V rámci rozpravy už nemal nikto z prítomných žiadne 

dotazy ani pripomienky. Následne starostka uzatvorila rozprava a vyzvala návrhovú komisiu o 

prednesenie uznesenia – uznesenie č. 178 

 

(hlasovanie č. 5 z prít. 11 za 11) 

 

 K bodu č. 8/ Správa o plnení uznesení Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Košice – 

Nad jazerom 

           Správa bola predložená písomne. V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných poslancov 

žiadne dotazy ani pripomienky. Následne vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – 

uznesenie č. 179 

 

 (hlasovanie č. 6 z prít. 11 za 11) 
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K bodu č. 9/ Správa o výsledkoch kontroly 

 

 Správa bola predložená písomne. V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne dotazy 

ani pripomienky. Následne vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 180 

 

 (hlasovanie č. 7 z prít. 11 za 11) 

 

 K bodu č. 10/ Návrh na 2. zmenu programového rozpočtu Mestskej časti Košice – Nad 

jazerom na rok 2021 

Materiál  je zverejnený na webovej stránke mestskej časti a úradnej tabuli, bol aj elektronicky 

dostupný. 

V súlade s uzneseniami Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Košice - Nad jazerom č. 126 a č.158 

boli na rok 2021 schválené investičné projekty, ktoré neboli v roku 2021 uskutočnené, a to  najmä 

z dôvodu zdĺhavých procesov dotknutých orgánov, vrátane mesta Košice pri územných a stavebných 

konaniach zapríčinených aj následkami pandémie ochorenia COVID-19. Realizáciu väčšiny 

neuskutočnených projektov sa navrhlo presunúť do roku 2022 podľa predloženého návrhu rozpočtu 

na rok 2022. Dôvod sú uvedené pri každej aktivite, prečo nebola zrealizovaná. Následne starostka 

otvorila k tomuto bodu rozpravu. V rámci rozpravy sa prihlásil o slovo poslanec Schwarcz, ktorý 

povedal, že návrh na zmenu mal byť prerokovaný ako bod skôr, na čo mu starostka odpovedala, že 

na začiatku hovorila, že je po ťažkej operácii a body boli „prehodené“. Starostka mu vysvetlila že 

keď sa pripravovala pozvánka, ešte nevedela či miestne zastupiteľstvo nebude musieť presunúť na 

22.01. 2022. Na to sa o slovo prihlásila vedúca Ekonomického odd. Ing. M. Majtánová, ktorá 

povedala poslancovi R. Schwarczovi, že mestská časť má dosť finančných prostriedkov na účte a 

momentálne sa jedná o  suma cca 600 000 €.  V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných poslancov 

žiadne dotazy ani pripomienky. Následne vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – 

uznesenie č. 181 

 

 (hlasovanie č. 8 z prít. 11 za 11) 

 

 K bodu č. 11/ Informácia o rozpočtových opatreniach programového rozpočtu Mestskej 

časti Košice – Nad jazerom za rok 2021 

   

V súlade s uznesením č. 126 z 15. riadneho zasadnutia Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti 

Košice – Nad jazerom zo dňa 3. marca 2021, miestne zastupiteľstvo poverilo starostku mestskej časti 

vykonať zmeny v bežnom rozpočte na rok 2021 rozpočtovými opatreniami. Starostka dopnila, že 

všetko je uvedené v rozsiahlom materiály. Zmeny rozpočtu v bežných príjmoch  
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a bežných výdavkoch pri rovnakej zmene objemu bežných príjmov aj bežných výdavkov a presun 

bežných výdavkov pri nezmenenej výške celkových bežných výdavkov v celkovom objeme najviac 

20 % bežných výdavkov schváleného rozpočtu počas kalendárneho roka. Predkládáme informáciu o  

vykonaných  rozpočtových  opatreniach  č. 8 - 12  schválených starostkou mestskej časti  dňa 27. 9. 

2021 a rozpočtových opatreniach  č. 13 - 15 schválených starostkou mestskej časti dňa 4. 11. 2021. 

Vykonaním rozpočtových opatrení č. 8 - 15 sa zvýšil rozpočet bežných príjmov o sumu  47 000 €, 

zvýšil sa  rozpočet bežných výdavkov o sumu 47 000 € a boli  uskutočnené  presuny v položkách 

rozpočtu bežných výdavkov. Rozpočet  bežných  výdavkov bol na rok 2021 bol schválený  v objeme 

1 361 712 €. Čiastka 153 390 €  zodpovedajúca objemu   zmien  v  rozpočte  bežných  výdavkov  

realizovaných  rozpočtovými opatreniami č. 1 - 15 schválenými starostkou mestskej časti v roku 2021 

predstavuje podiel  11,26 %, čím je dodržaný miestnym zastupiteľstvom schválený objem zmien - 

najviac  20 % rozpočtu bežných výdavkov rozpočtu počas kalendárneho roka. 

 V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky. Následne vyzvala 

návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 182 

 

 (hlasovanie č. 9 z prít. 11 za 11) 

 

K bodu č. 12/ Návrh na prijatie zverenia nehnuteľného majetku mesta Košice  a to 

stavby Uzamykateľného kontajneroviska na Levočskej ulici v Košiciach v obstarávacej cene 

11 591, 31 € a pozemku registra C – KN parc. č. 4159/80 evidovaného na LV č. 11 650 v k. ú. 

Jazero do správy Mestskej časti Košice – Nad jazerom za účelom zabezpečenia jeho správy 

a údržby. 

Materiál bol predložený v elektronickej forme, bol prerokovaný v miestnej rade. Starostka 

povedala, že s úmyslom zlepšiť fungovanie kontajneroviska bolo dňa 23. septembra 2021 Mestským 

zastupiteľstvom v Košiciach schválené zverenie tejto stavby v obstarávacej cene 11 591,31 € 

a pozemku pod touto stavbou v obstarávacej cene 664,- € Mestskej časti Košice - Nad jazerom 

Uznesením č. 741. Uzamykateľné kontajnerovisko je denne využívané obyvateľmi a preto je 

potrebné pružne zabezpečovať jeho údržbu a reagovať na ohlásené poruchy. Z uvedených dôvodov 

navrhujeme na zabezpečenie jeho riadneho fungovania schváliť prijatie zverenia nehnuteľného 

majetku mesta Košice a to stavby Uzamykateľného kontajneroviska na Levočskej ulici v Košiciach 

v obstarávacej cene  11 591,31 € a pozemku registra  C - KN parc. č. 4159/80 evidovaného na LV č. 

11650 v k. ú. Jazero do správy Mestskej časti Košice - Nad jazerom. V rámci rozpravy nemal nikto 

z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky. Následne vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie 

uznesenia – uznesenie č. 183 

 

 (hlasovanie č. 10 z prít. 11 za 11) 
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K bodu č. 13/ Informatívna správa z 1. ročníka Participatívneho rozpočtu Mestskej časti 

Košice – Nad jazerom 

 Materiál bol zaslaný elektronicky a bol prerokovaný v miestnej rade. 

V roku 2021 spustila Mestská časť Košice – Nad jazerom 1. ročník Participatívneho rozpočtu. 

Zavedením tohto mechanizmu ako stabilnej súčasti samosprávnych procesov, tak umožnila občanom 

zapojiť sa do verejného života v čo najširšej miere. O priazeň sa uchádzalo 6 malých projektov a 1 

veľký projekt. Celkovo bolo odovzdaných 2 162 hlasov, ktoré rozhodli o tom, čo sa v mestskej časti  

v roku 2022 zrealizuje. Postúpili nasledovné malé projekty: 

Dažďová záhrada – 607 hlasov 

Bosými nohami – 498 hlasov 

Živá záhrada Jazera – 267 hlasov 

Hmyzie hotely na Jazere – 139 hlasov 

Odpadkové koše „INAK“ – 112 hlasov 

a z veľkých projektov sa jedná o projekt: 

Nech Jazero nestratí srdce – 465 hlasov, v sume 28 500 €. 

Realizácia projektov sa uskutoční v roku 2022. Starostka dodala, že je to pozitívum, keď sa občania 

mestskej časti  môžu zapojiť do veci verejných. 

V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky. Následne vyzvala 

návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 184 

 

 (hlasovanie č. 11 z prít. 11 za 11) 

 

 K bodu č. 14/ Návrh plánu poslaneckých dní na rok 2022 

 Materiál bol zaslaný elektronicky. Starostka informovala, že sa bude pokračovať v pôvodnom 

režime ako minulý rok. Dodala, že všetko však závisí od toho, aké budú opatrenia v súvislosti 

s pandémiou COVID – 19. V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne dotazy ani 

pripomienky. Následne starostka vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 

185 

 

 (hlasovanie č. 12 z prít. 11 za 11) 
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K bodu č.15 / Informatívna správa o riešení pripomienok z poslaneckých dní za rok 2021 

Poslanecké dni sa v roku 2021 uskutočnili vzhľadom na opatrenia proti šíreniu Covid - 19 podľa 

aktuálne vydaných vyhlášok ÚVZ SR a uznesení vlády v obmedzenom režime, pričom neboli 

vznesené žiadne pripomienky občanov. Dodala však, že keď mal nejaký občan dotaz, alebo 

potreboval „niečo vyriešiť“ nebolo nutné čakať na poslanecké dni, ale mohol prísť na úrad, popísať 

záležitosť, prípadne poslať email s fotkami a všetko sa rieši operatívne. V rámci rozpravy nemal nikto 

z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky. Následne starostka vyzvala návrhovú komisiu 

o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 186 

 

 (hlasovanie č. 13 z prít. 11 za 11) 

 

K bodu č. 16/ Interpelácie 

 

 V zmysle schváleného rokovacie poriadku poprosila starostka prítomných poslancov 

o predloženie interpelácii. Nikto z prítomných poslancov nemal žiadne interpelácie k predloženiu. 

 

K bodu č. 17/ Rôzne 

 Starostka v tomto bode pripomenula, že mestskú časť čaká „veľká vec“ - najväčšia investícia 

do cestnej infraštruktúry, kedy bude prebiehať rekonštrukcia Slaneckej cesty. Konal sa aj „brífing“ 

kedy boli pozvaní poslanci ohľadom tejto rekonštrukcie. Dodala, že navštívila aj prednostu na 

Okresnom úrade, kde bola prezentácia dopravného projektu a značenia. V mesiaci marec by sa malo 

reálne začať už s celým procesom rekonštrukcie Slaneckej cesty a začne sa už kopať. Dodala, že to 

bude náročné obdobie, kedy bude musieť byť v tej frekvencii aj navýšený počet električiek. 

Navýšenie bude možné až po rekonštrukcii OC Braniska. Dobrou správou je, že Mesto Košice bude 

schvaľovať finančné prostriedky na Košickú Polianku a doprava tým pádom bude odklonená 

a odľahčená. 

Strostka ešte na záver povedala, že oblasť, ktorá teraz „skutočne trpí“ je oblasť Kultúry a športu, ale 

kvôli pandemickej situácii s tým „nevieme nič robiť a všetko závisí od toho ako sa bude situácia 

vyvíjať a od vládnych rozhodnutí. V rámci rozpravy sa prihlásil o slovo poslanec M. Seman, ktorý 

povedal, že aktuálne sa rieši z hľadiska bezpečnosti „zákruta ako sa ide na most“, je potrebné 

„doupraviť“ zvodidlá, skonštatoval aj spolu so starostkou, že sa jedná o nebezpečnú zákrutu. 

Starostka dodala, že v procese rekonštrukcie budú samozrejme aj kontrolné dni so stavebným 

dozorom aj obhliadka staveniska, či práce postupujú v rámci harmonogramu, pretože finančné 

prostriedky na rekonštrukciu sú na seba naviazané a rekonštrukcia bude musieť ísť v tempe. Mesto 

Košice ako hlavný prepravca, bude musieť dopravu dobre koordinovať. Poslanec M. Seman ešte 

spomenul, že rekonštrukciou Slaneckej cesty, aj zmenou legislatívy, príde mestská časť o  množstvo 

parkovacích miest a bude sa to musieť riešiť či už rozšírením chodníkov, alebo nejakým iným  
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spôsobom. Starostka dodala, že ešte zasadne komisia výstavby, urobí sa prieskum, ktoré lokality a v 

akých časom „sú kritické“ a ktoré ulice sú z hľadiska rekonštrukcie dôležité. Poslanec M. Seman 

dodal, že bude nutné „naťahať“ čiary. Starostka mu odpovedala, že samozrejme a bude to už úlohou 

mestskej polície. V rámci rozpravy sa ešte prihlásil o slovo poslanec N. Borovský, ktorý na základe 

medializovaných informácií zistil, že sa nakupujú zariadenia na uplatnenie objektívnej 

zodpovednosti. Povedal, že to už „riešil“ s riaditeľom Dopravného inšpektorátu a že jemu ako 

poslancovi stačí, aby tam bol osadený stĺpik s kamerou a tá kamera to monitorovala a snímkovala. 

Nepotrebuje, aby na mieste stála hliadka. Dodal, že je potrebné v čase najväčšej rekonštrukcie, aby 

električky „chodili“ každých 5 až 7 minút. Na záver dodal, že bol tak veľmi nepríjemne vytočený 

z Dopravného inšpektorátu. Starostka dodala, že dopravná polícia bude musieť byť súčasťou 

každodenného života pri procese tejto rekonštrukcie. Dodala, že musí byť „symbióza“ Dopravného 

podniku a Mesta Košice a na záver dodala, že prioritou bude bezpečnosť obyvateľov. V rámci 

rozpravy sa už nikto z prítomných poslancov o slovo neprihlásil a starostka uzatvorila rozpravu. 

 

 K bodu. 18/ Záver 

 

 Na záver starostka prítomným poslancom povedala, že keby čokoľvek potrebovali, miestny 

úrad, je vždy k dispozícii aj s jeho pracovníkmi. Následne všetkým poďakovala za celoročnú 

spoluprácu, dodala, že to bol náročný rok z hľadiska pandémie, verí, že ten nasledujúci bude lepší 

a že ho spoločne prežijeme v zdraví a v dobrej spolupráci. Popriala všetkým všetko dobré, pohodu 

v rodinách a aby nikomu nechýbalo povestné zdravie. 

 

 

 

                                                                                            

 

 

     JUDr. Martin Petruško                                                     Ing. Mgr. Lenka K o v a č e v i č o v á 

prednosta miestneho úradu      starostka mestskej časti 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia:  JUDr. R. Frnčo 

 

Mgr. P. Slivka 

 

Zapisovateľka: Zuzana Kalafúsová 

 

 



-15- 

Zápisnica z 20. riadneho zasadnutia Miestneho zastupiteľstva z 15. 12. 2021 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

  

 

 

 

  

 



-16- 

Zápisnica z 20. riadneho zasadnutia Miestneho zastupiteľstva z 15. 12. 2021 

 

 

 

 

 


